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   Protokół nr 19/15 z posiedzenia 

Komisji Spraw Komunalnych i Społecznych 

w dniu 14.12.2015 r., godz. 9.00-11.45 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

 

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Janusz Piłat, stwierdzając na podstawie listy obecności 

quorum.  Nieobecny na posiedzeniu radny Jan Magda. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.  

 

2. Wnioski Radnych do  porządku posiedzenia. 

 

Porządek został odczytany i przyjęty w brzmieniu j.n., stanowiąc zał. Nr 2 do protokołu.  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski Radnych do  porządku posiedzenia. 

3. Uwagi i poprawki Radnych do protokołów z dnia 16.11.2015 r. i 17.11.2015 r. 

4. Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2016 rok.  

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z 

dnia 4.01.2011 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na 

lata 2016-2035. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2015. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/32/14 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z 

dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2015 rok. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z 

dnia 4.01.2011 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na 

lata 2015-2035. 

9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego w 

zakresie dofinansowania utrzymania cmentarza komunalnego w Międzyzdrojach i Lubinie 

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Ochrony 

Środowiska w Międzyzdrojach w sprawie dofinansowania i utrzymania stadionu miejskiego w 

Międzyzdrojach. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych” na 2016 rok. 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii” na 

2016 r. 

13. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Międzyzdroje. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/153/15 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z 

dnia 19 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia ,,Programu współpracy Gminy Międzyzdroje z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2016 rok”. 

15. Rozpatrywanie wniosków mieszkańców przedkładanych przez nich osobiście lub za 

pośrednictwem radnego.  

16. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw przekazywanych przez Radę, komisje, Przewodniczącego 

Rady i członków komisji. 

17. Zakończenie posiedzenia .  

 

3. Uwagi i poprawki Radnych do protokołów z dnia 16.11.2015 r. i 17.11.2015 r. 

 

Do protokołów radni nie wnieśli uwag, w związku z czym zostały zatwierdzone przez 

Przewodniczącego Komisji. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2016 rok.  
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5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

z dnia 4.01.2011 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Międzyzdroje na lata 2016-2035. 

 

Pan Burmistrz poinformował, że na sesji zgłoszonych będzie 30 autopoprawek, wynikających m.in. ze 

zmniejszenia wydatków. Dlatego proponuje się, aby projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

na 2016 rok wraz z wieloletnią prognozą finansową omówić na Sesji.    

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2015. 

 

Projekt uchwały szczegółowo omówiła Pani Skarbnik. Dochody zwiększa się o kwotę  1 101,03 zł. 

Wydatki zwiększa się o kwotę  729 054,09 zł  (wydatki bieżące 21 335,31 zł, wydatki majątkowe 

707 718,78  zł) i zmniejsza się o kwotę 727 953,06 zł (wydatki bieżące 17 304,28  zł, wydatki 

majątkowe  710 648,78 zł). Zmiany polegają między innymi na zwiększeniu dochodu i  wydatku w 

szkole nr 2 na kwotę 789,04 zł w związku z realizacją projektu „Wsparcie dla działań szkolnych jedź 

odpowiedzialnie” oraz na zwiększeniu dochodu na kwotę 311,99 zł  w OPS  w związku z otrzymanym 

odszkodowaniem za likwidację szkody i zwiększeniu wydatku na tę samą kwotę. Wydatki ulegają 

zwiększeniu w gimnazjum na łączną kwotę 15 304,28 zł  na wynagrodzenia i składki na ubezpieczenie 

społeczne i zmniejszeniu wydatków na tę samą kwotę w świetlic. Planuje się na sfinansowanie zakupu 

sprzętu ćwiczebnego do nauki prawidłowego przeprowadzania resuscytacji krążeniowo-oddechowej i 

prawidłowego wykorzystania defibrylatora oraz zakup tablicy informacyjnej w Sołectwie Wapnica. 

Pozostałe wydatki zwiększa się na zadanie pn. „Uporządkowanie gospodarki ściekowej oraz 

modernizacja oczyszczalni ścieków na terenie aglomeracji Międzyzdroje”, 

 STANOWISKO: za przyjęciem opowiedziało się 6 radnych. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/32/14 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2015 rok. 

 

Pani Skarbnik Agnieszka Sadka wyjaśniła, że zmienia się załącznik nr 6 „Plan przychodów oraz 

kosztów samorządowego zakładu budżetowego” w związku z realizacją ponadplanowych przychodów 

na łączną kwotę 421 058,10 zł, z czego: z wpływów z usług 122 403,75 zł, z wpływów ze sprzedaży 

wyrobów 20 321,30 zł, z pozostałych odsetek 4 235,82 zł, z różnych dochodów 168 689,39 zł, z 

wpływów z różnych opłat 132 zł, z wpływów ze sprzedaży składników majątkowych 105 275,84 zł. 

Zmienia się także treść załącznika nr 12 „Wydatki jednostek pomocniczych w ramach budżetu Gminy 

Międzyzdroje w 2015 r.” w związku ze zwiększeniem wydatku na kwotę 2000 w § 4210 „Zakup 

materiałów i wyposażenia” i zmniejszeniem wydatku na kwotę 2000 zł w § 4170 „Wynagrodzenia 

bezosobowe” . 

STANOWISKO: za przyjęciem opowiedziało się 6 radnych. 

 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

z dnia 4.01.2011 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Międzyzdroje na lata 2015-2035. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmienia się 3 załączniki. Wynik finansowy pozostaje bez zmian. 

 STANOWISKO: za przyjęciem opowiedziało się 6 radnych.  

 

9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu 

budżetowego w zakresie dofinansowania utrzymania cmentarza komunalnego w 

Międzyzdrojach i Lubinie. 

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że ustala się stawkę dofinansowania w wysokości 18 102,28 zł/ha 

powierzchni cmentarnej. Gmina dokłada również środki na spłatę za wycinkę drzew.  

Radna Katarzyna Natkańska stwierdziła, że podczas kontroli Komisji Rewizyjnej mówiono, że Zakład 

miał zbilansować dochody i wydatki. Burmistrz poinformował, że Zakład musi zapłacić gminie 

podatek. Poza tym zyski zależą od ilości pochówków, a tego nikt nie jest w stanie przewidzieć.    
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 STANOWISKO: za przyjęciem opowiedziało się 6 radnych.  

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Ochrony 

Środowiska w Międzyzdrojach w sprawie dofinansowania i utrzymania stadionu miejskiego 

w Międzyzdrojach. 

 

Projekt uchwały omówił Burmistrz, informując, że przepisy pozwalają, by Zakład miał stadion w 

swoim zarządzie. W IV kwartale, po odkupieniu nakładów na budynek do administrowania dojdzie 

jeszcze obiekt. Dlatego założyliśmy stawkę dotacji w kwocie 200 tys. zł. Stawka została wyliczona na 

podstawie powierzchni. Do tej pory liczono to od ilości godzinowej, natomiast teraz stawkę wylicza 

się za 1 m2 powierzchni. Na pytanie radnego Janusza Piłata, jak się ma realizacja budowy skateparku, 

Burmistrz wyjaśnił, że jest zgoda dzierżawcy na budowę tego obiektu. Trzeba wyłonić projektanta, 

dlatego proponuje się zorganizowanie spotkania z zainteresowanymi i określenie potrzeb i rodzaju 

sprzętu.  

 STANOWISKO: za przyjęciem opowiedziało się 5 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady komisji. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych” na 2016 rok. 

 

Zagadnienie zreferowała Pani Małgorzata Musialska, która wyjaśniła, że w przypadku profilaktyki 

rozwiązywania problemów alkoholowych należy rozróżnić 3 rodzaje profilaktyki: uniwersalna, 

selektywna i wskazująca.  

 Radna Anna Oleksy zauważyła, że jest mało specjalistów, aby móc otworzyć specjalistyczną 

poradnie dla osób z problemami. Pani Musialska również uważa, że jest deficyt. Ciężko jest pozyskać 

wykwalifikowanych specjalistów. Na pytanie radnej Katarzyny Natkańskiej o skład gminnej komisji 

ds. alkoholowych, Pani Musialka poinformowała, że jest 6 osób, które wchodzą w skład komisji. Są to 

osoby przeszkolone, które tworzą zespół opiniujący. Przewodnicząca jest Pani Ewa Lewandowska, a 

członkami: Kierownik OPS Elżbieta Jakubiak, Komendant Policji Jacek Schabowski, Komendant 

Straży Miejskiej Adam Bączek, Insp.ds. działalności gospodarczej Andżelika Przygodzka, Strażnik 

SM Dariusz Oswald i Pani Karolina Flacht ze Stowarzyszenia Motywacja i działanie. Wynagrodzenie 

dostają za wykonaną pracę, czyli przykładowo za ilość wydanych opinii 

 STANOWISKO: za przyjęciem głosowało 4 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu (nieobecna 

na głosowaniu radna Ewa Trott) 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii” 

na 2016 r. 

 

Zagadnienie zreferowała Pani Małgorzata Musialska, która poinformowała, że program jest 

kontynuacją działań z bieżącego roku poprzez prowadzenie programów: 

- program wczesnej interwencji ,,FreD Goes NET”, 

- program dla młodzieży gimnazjalnej oraz ponadgimnazjalnej ,,go!pro.Art.notDrugs”, 

- program ,,Grajki pomagajki”, 

- program dla rodziców ,,Pozamedyczne używanie leków przez młodzież”, 

- program profilaktyczny z zakresu problematyki HIV i AIDS, 

- program dla dzieci i młodzieży ,,Odjechane ferie bez odjazdów”, 

Na pytanie radnego Janusza Piłata, gdzie jest większe zagrożenie jeśli chodzi o uzależnienia, 

wyjaśniono, że łatwiej jest przymusić osobę do leczenia z alkoholizmu. Profilaktyka ma zapobiegać, 

więc ciężko mówić o statystykach, tym bardziej, że są to działania długofalowe, które po czasie 

przynoszą efekty. Na pytanie radnej Natkańskiej, czy jest wiadome ile osób w gminie korzysta z 

poradni, a ile powinno by leczonych, Pani Musialska wyjaśniła, że jest to ok. 83 osób. Co do drugiej 



4 
 

części pytania ciężko jest o tym mówić, gdyż nie można przymusić do leczenia. Osoba, która widzi 

problem sama zgłasza się do OPS. Wyjątkiem jest sądowy przymus leczenia. 

Radna Natkańska spytała, czy są sytuacje, że przychodzi osoba 3-cia i zgłasza problem np. u sąsiada? 

Ad vocem Pani Musialska wyjaśniła, że zależy to od tego, gdzie ta osoba się zgłosi. Jeśli problem 

zostanie zgłoszony do OPS, to pracownik socjalny się nim zajmuje i najczęściej idzie na wizję 

lokalną. Należy pamiętać, że przy podejmowaniu różnych działań z OPS, ośrodek współpracuje z 

różnymi instytucjami, czy stowarzyszeniami.  

 STANOWISKO: za przyjęciem głosowało 6 radnych. (przyszła radna Ewa Trott) 

13. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Międzyzdroje. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że taki plan jest potrzebny, aby móc ubiegać się o środki zewnętrzne. Jest to 

wymóg formalny. 

 STANOWISKO: za przyjęciem głosowało 6 radnych. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/153/15 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 19 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia ,,Programu współpracy 

Gminy Międzyzdroje z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok”. 

 

Burmistrz poinformował, że jest to uchwała porządkowa, zgodna w treści z zaleceniem Wojewody 

Zachodniopomorskiego, który wskazał, że w uchwale powinna być podana ogólna kwota. 

 STANOWISKO: za przyjęciem głosowało 6 radnych. 

15. Rozpatrywanie wniosków mieszkańców przedkładanych przez nich osobiście lub za 

pośrednictwem radnego.  

 

Radna Anna Oleksy zwróciła uwagę, że  zabrano lampę z rogu ul. Głównej i przeniesiono ja na plac 

zabaw. Kto o to wnioskował? 

Pan Antonii Łozowski wyjaśnił, że lampa na placu zabaw jest nowa i o tym, że lampa miałaby zostać 

przeniesiona nic nie wie, ale rozezna temat. 

 

Na pytanie radnego Zbigniewa Mittelstädt dot. opinii o budżecie i limicie zobowiązań wydaną przez 

RIO, Burmistrz wyjaśnił, że kwota porywała się z rozchodami. Zmienił się skład kolegium, który 

uważa, że ten zapis jest zbędny, ale nie powoduje on nieprawidłowości. 

 

Radny Piłat zwrócił uwagę na konieczność wykoszenia trawy koło rowu na ul. Komunalnej. 

Burmistrz poinformował, że zadanie zostanie zlecone ZOŚ. 

16. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw przekazywanych przez Radę, komisje, 

Przewodniczącego Rady i członków komisji. 

 

Przewodniczący Komisji odczytał pismo skierowane przez Burmistrza do Rady Miejskiej z prośbą o 

zajęcie stanowiska w sprawie pisma Pani Gwóźdź. Piso zostało odczytane. Chodzi o zgodę na 

aneksowanie wieloletniej umowy dzierżawy i zmianę terminu realizacji inwestycji. 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała zgodę na aneksowanie umowy, za przyjęciem opowiedziało się 

6 radnych. 

17. Zakończenie posiedzenia .  

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący zamknął posiedzenie. Godz. 11.45 

 

Protokółowała: 
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Sylwia Jakubowska 

        Przewodniczący Komisji 

                   Janusz Piłat 


